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RG - 0002.P.XLVI.2018 

 
 

P R O T O K Ó Ł  N R XLVI/2018 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 11 października 2018 r. 
 
Punkt 1.   
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje  i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 ustawy  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019”. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 
stanowiących odrębne nieruchomości. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018-2026. 
Punkt 11. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 12. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 13. 
Zamknięcie sesji 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1530 otworzył XLVI 
Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, władze gminy, prasę oraz 
zaproszonych gości. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, 
obecnych jest 13, w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 
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Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący informował, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                     
z terminem, jednak ulegnie on zmianie gdyż będą dodatkowe uchwały, porządek 
przedstawiał się będzie następująco:  
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje  i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 ustawy  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019”. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 
stanowiących odrębne nieruchomości. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018-2026. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały ws. zmieniającej uchwałę ws. Statutu Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą.  
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  
Punkt 13. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 14. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 15. 
Zamknięcie sesji 
 
 Radni przyjęli porządek obrad 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                  
i wnioski. 
 W związku z brakiem uwag do protokołu z XLV Sesji Przewodniczący 
zarządził głosowanie.  

 Protokół z XLV Sesji został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
1 głos wstrzymujący. 

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Tomaszewski informował, że ostatnie posiedzenie Sesji odbyło się dnia      
26 sierpnia, w miesiącu wrześniu nie było sesji, odbyła się komisja wyjazdowa.                             
20 września członkowie komisji oświaty udali się do szkół, aby zobaczyć jak 
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przygotowane zostały placówki do nowego roku szkolnego, a także zapoznać się                    
z ich potrzebami. 
Natomiast komisja ochrony środowiska, rolnictwa i porządku publicznego zajęła się 
trzema tematami. Pierwszą sprawą było rozwiązanie nieporozumienia pomiędzy 
rolnikami na polach w Nowym Mieście, sprawa dotyczyła przywrócenia drogi która 
została przez jednego z rolników zaorana, na spotkaniu padła deklaracja, że droga 
zostanie przywrócona. Kolejnym tematem była sprawa do rozstrzygnięcia działek                               
w Kruczynie, gdzie właściciele działek oraz nowo wybudowanych domów zwracali 
się z prośbą o przejęcie drogi oraz o doprowadzenie sieci wodociągowej.                     
Ustalono, że sprawa zostanie rozstrzygnięta przez Radnych kolejnej kadencji.         
Trzecią sprawą było rozstrzygnięcie pisma złożonego do Rady przez Wójta nt. 
smogu.    
 W międzyczasie Radni otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu za 
pierwsze półrocze. 
 Do Przewodniczącego wpłynęły wnioski, jednym z tych wniosków była 
sprawa wydłużenia drogi autobusu szkolnego, mieszkańcy zwracali się z prośbą                                      
o wydłużenie trasy, gdyż dzieci z drugiego końca Komorzy muszą dwa kilometry iść 
na przystanek szkolny, który znajduje się na samym wjeździe do Komorzy. Wniosek 
omawiany był na posiedzeniu komisji jednakże nie podjęto wiążących decyzji,                     
w związku z czym później zostanie przeprowadzone nieformalne głosowanie czy 
Radni są przychylni czy nie.  
 Następnie wpłynął wniosek od pracowników niepedagogicznych ZS w Klęce 
z prośbą o dokonanie podwyżek wynagrodzenia. (…) 
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt informował że w paru słowach opowie o przedsięwzięciach które w tej 
chwili są realizowane.  
W dniu dzisiejszym dokonano odbioru przebudowy i remontu świetlicy wiejskiej                         
w Chromcu, na obiekcie tym wymieniono całe pokrycie dachu, w środku nowe 
posadzki, podłogi, sufity, ściany.  
Druga poważna inwestycja to rozbudowa remizy strażackiej w Nowym Mieście. 
Zdumiewającym jest to, że jak firma wchodzi na budowę wtedy zaczynają się 
pretensje, pytania, niedomówienia. Należy zaznaczyć, że remiza w Nowym Mieście 
znajduje się w centrum, przy Rynku wpisanym do rejestru zabytków, powinna 
spełniać przy tym odpowiednie normy. W tej chwili obiekt jest w takim stanie,                       
że konieczna była jego rozbudowa, dotychczasowe pomieszczenia garażowe zostaną 
zaadoptowane na zaplecza sanitarne, oraz na magazyn, natomiast samochody będą 
w części dobudowanej. Będzie też mała sala, która strażacy będą mogli zaadoptować 
na spotkania strażackie. Jest to przedsięwzięcie za półtora miliona złotych, zostały 
pozyskane środki z zewnątrz, ale gmina również do tej inwestycji dopłaca. 
Ku końcowi zbliża się budowa Biblioteki w Boguszynie, zdumiewającym jest to,                
że nawet na zebraniach wiejskich mieszkańcy wyrażają zdanie iż jest ona 
niepotrzebna.  
Trwają także prace na oczyszczalni w Chociczy, będą one jeszcze trwały do jesieni 
przyszłego roku, została już rozebrana część infrastruktury.  
 Miesiąc wrzesień był cały zajęty zebraniami wiejskimi, związanymi                                   
z funduszami sołeckimi, w niektórych zebraniach Wójt uczestniczył. Na tych 



VII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 4 
 

zebraniach z udziałem Wójta było „gorąco”,  należy przyznać że sołtysi nie mają 
łatwej roli. Wymagania mieszkańców są nie do zrozumienia, funduszu jest pół 
miliona złotych, czasami w sołectwie któremu przeliczono fundusz 40 000,00 zł 
przeznacza te pieniądze na bieżące sprawy. Jest całe mnóstwo wniosków do budżetu 
na remonty dróg, z funduszu przeznaczane są symboliczne kwoty, w większości 
przypadków z żadną kwotą nie można ruszyć. Gro środków przeznaczane jest na 
lampy, z którymi nie jest też do końca tak prosto, gdyż często trzeba budować nową 
linie energetyczną, szafki etc. Poza tym dużo pieniędzy wydawane jest na imprezy 
integracyjne, wielokrotnie jest upominane, że nie na to powinien być fundusz 
wydawany, gdyż jest od tego instytucja kultury, jednak to ciągłe powtarzanie nie 
przynosi efektu. (…) 
 Podsumowując tą VII kadencję Rady Wójt informował, że Radni pracowali raz 
na miesiąc, jest to rzadko, praktycznie nie wiadomym było czego można się 
spodziewać, jakie Radni podejmą decyzje w różnych tematach, szczególnie tych 
dotyczących inwestycji. Wójt wyraził zdanie, że według niego ta kadencja Rady nie 
wyglądała dobrze, dziękował za taką współpracę jaka ona była. Zaczynała się ta 
kadencja od wyborów, podczas których już powstały pewne niedomówienia, być 
może Wójt w swojej naiwności gdzieś za dużo pozwolił. Było wiele prób podjęcia 
jakiejś rozmowy, ale zwykle kończyło się tak, że do rozmów nie dochodziło bo ktoś 
już miał jakiś swój pomysł. Były pewne sprawy, względem których Wójt próbował 
podjąć dobre rozwiązania i wszyscy naokoło podjęli te decyzje, a nasza gmina 
drepcze w miejscu, o czym mowa każdy zapewne wie. W chwili obecnej trwa 
kampania wyborcza, Wójt dziękował w tym miejscu kandydatom na Radnych którzy 
startują z jego komitetu.  

 Radna Zofia Kędziora odniosła się do wypowiedzi Wójta informując, że jest 
wdzięczna, że  na każde zebranie do Boguszyna Wójt przyjeżdża, poza tym 
Radna informowała, że na zebraniu padło pytanie po co budujemy 
Bibliotekę, ale bez wątpienia było to pytanie złośliwe, dlatego                                 
że mieszkańcom tym, chodzi o budowę drogi, żeby położyć im asfalt, było 
to powiedziane w kontekście „po co budować Bibliotekę jak my nie mamy 
asfaltu”.    

 Radny Mirosław Ratajczak dziękował Wójtowi za remont świetlicy, były 
pewne niedociągnięcia, ale zostało wyjaśnione, że będą te mankamenty 
naprawione, a świetlica jest bardzo ładna. Pozostanie tylko jej doposażenie.  

 Przewodniczący dopowiedział, że ostatnio dopytywał o przystanek                         
w Klęce, który w chwili obecnej już stoi, poza tym włączone zostały lampy 
przy drodze powiatowej do Komorzy, dobiega też do końca rewitalizacja 
pomnika na placu 700-lecia.  

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że czterech kandydatów 
jarocińskich wypowiada się pochlebnie o funduszu, poza tym trwają prace, 
aby sołtysi w funduszu mieli większe uprawnienia. Radny bronił idei 
funduszu twierdząc, że jest on potrzebny i ciągle poszerzany.   

 
 Przewodniczący Rady głos oddał Radnej Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Pani Mirosławie Kaźmierczak.  
 Radna Mirosława Kaźmierczak na wstępie przywitała radnych, sołtysów oraz 
gości. Pani Kaźmierczak informowała, że minęły dwa lata jak zdołała dotrzeć do 
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naszej gminy na spotkanie, aby przedstawić jakie działania były podejmowane na 
rzecz naszej społeczności. Dobiega końca ta kadencja, stąd ta wizyta, aby przez 
chwilę opowiedzieć o działaniach, podsumować. Radna sejmiku informowała,                      
że dobra zmiana spowodowała, że przestała pracować zawodowo, właściwie nie 
odczuwając pomniejszenia zadań, przedłożyła te zadania na intensywną prace 
Radnej.  (…) Jednym z ważnych działań jako Radnej były interpelacje, dotyczyły one 
różnych spraw, jednym z trzech największych sukcesów składanych interpelacji były 
dla Radnej trzy odcinki drogi w sołectwie Boguszyn, dwa odcinki w drodze                          
do Zaniemyśla. (…) Na zakończenie Radna dodała, że wybory samorządowe, nawet 
na szczeblu wojewódzkim, to nie partyjność, tylko po prostu potrzeba 
samorządowego gospodarowania, tym budżetem który w skali roku w ramach 
budżetu wojewódzkiego jest to 1,5 miliarda. Drugie półtora miliarda trzeba 
zakontraktować z pieniędzy unijnych, a najbliższe zadanie o jakie trzeba procedować 
to najbliższa siedmiolatka, nie w sensie wielkości, ale w sensie wytyczenia 
priorytetów w wielkopolsce. Radna deklarowała, że gdyby było jej dane zostać                      
na następną kadencję to będzie kierować się zasadą, że człowiek jest najważniejszy,          
a pracowitości Radnej nie brakuje.  

 Radna Zofia Kędziora dziękowała Radnej sejmiku za owocną współpracę,                 
za wspaniałe konferencje, które były organizowane w Urzędzie 
Marszałkowskim, gdzie z terenu Radnej bardzo dużo osób uczestniczyło                    
w tych konferencjach i dużo wiedzy wyniosło z tych spotkań. Dowodem na 
to, że współpraca była owocna jest odcinek drogi wojewódzkiej do końca 
sołectwa Boguszyn. Radna wyraziła nadzieję, że okres w którym jest teraz 
Rada zakończy się pomyślnie i współpraca będzie nadal układała się tak 
owocnie jak do tej pory, gdyż gmina Nowe Miasto ma jeszcze drogę 
wojewódzką w drugą stronę - w stronę Klęki. 

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że monitoruje interpelacje Radnej 
sejmiku i faktycznie złożyła ich najwięcej.    

 Radny Marek Mroziński informował, że Radna Kaźmierczak zawsze miała 
Radnego poparcie, głosował na Radną, jednak ma wiele do zarzucenia radzie 
sejmiku względem działań dotyczących drogi S11. Radny uważa, że nie ma 
współpracy, nie ma spójności w działaniach dotyczących „11”, Radny dodał, 
że na naszym odcinku przejechanie tej drogi graniczy z cudem, a wydaje się 
że jest to najważniejsza droga w wielkopolsce.  

 Radna Kaźmierczak w pełni zgodziła się z Radnym, informując jednocześnie, 
że sama na dzisiejsze posiedzenie się spóźniła bo stała w kolejce. Naciski na tą 
drogę były duże, było ich wiele, jest projekt na tą drogę, który ma kosztować 
bagatela ok 100 milionów złotych.  (…) Należy dodać, że „Warszawa 
wielkopolski nie lubi” twierdząc, że „Wy sobie poradzicie”, daj Boże że jak 
będzie ta dokumentacja to już nikt nie zmarnuje tych pieniędzy i pójdzie to 
dalej.    

 Na zakończenie Przewodniczący podziękował Radnej Kaźmierczak za 
współpracę, życzył powodzenia w wyborach 21 października i wyraził 
nadzieję, na dalszą współpracę.    
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Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. „Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  o działalności pożytku publicznego                             
i o wolontariacie na rok 2019”. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady informując, że podczas 
konsultacji zgłosiły się trzy organizacje z prośbą o zabezpieczenie środków na 
realizacje zadań. Zgłosiła się Ochotnicza Straż Pożarna w Szypłowie, ZHP 
Chorągiew Wielkopolska Komenda Hufca Środa Wielkopolska 2 Wielopoziomowa 
Drużyna Harcerska „Szare Szeregi” z Nowego Miasta, oraz Ochotnicza Straż 
Pożarna z Klęki. Wnioskowano o środki na 70-cio lecie OSP Szypłów, o zwiększenie 
środków na organizację biwaku  sportowo-rekreacyjnego oraz o zwiększenie 
środków na zawody sportowo- pożarnicze. Wnioski uwzględniono, a środki zostały 
przyznane dla organizacji z oszczędności jakie pozostały w budżecie, gdyż nie 
zorganizowano Maratonu Rowerowego MTB.    
 W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
2 głosy wstrzymujące.  

 Uchwała Nr XLVI/262/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
11 października 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 
stanowiących odrębne nieruchomości. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, informując że sprzedaż 
dotyczy budynku numer 5, który nieszczęśliwie stanął w płomieniach w zeszłym 
roku, budynek został kompleksowo wyremontowany, mieszkańcy tych lokali                             
są zainteresowani zakupem z 90% bonifikatą, wystąpili z wnioskiem o wykup. 
Następnie pan Tomaszewski otworzył dyskusję.  

 Radna Agnieszka Król pytała za jakie pieniądze te mieszkania zostaną 
sprzedane.  
Wójt informował, że zależy od wielkości, nie będzie żadne mieszkanie 
droższe niż 100 tys. zł, ale będą one sprzedawane za 10% wartości, tj. od 7 do 
10 tys. zł plus koszty notarialne. Jest to bardzo porządny budynek, wszystko 
zostało wymienione, stropy, ściany.  

 Radna Król pytała w jakim stopniu zwrot z ubezpieczenia pokrył koszty 
remontu tego budynku.  
Wójt informował, że ubezpieczenie pokryło w całości koszty remontu.  

 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł                               
do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
1 głos wstrzymujący.  

 Uchwała Nr XLVI/263/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
11 października 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy, następnie 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  

 Radny Marek Mroziński informował, że w budżecie zabezpieczone są środki 
na rewitalizację parku w Klęce, Radny pytał czy uda się zadanie zrealizować 
jeszcze w tym roku. 
 Pani Elżbieta Mnich informowała, że wszystko było w tej sprawie już 
załatwione, ale sprawa utknęła gdyż Gmina odbiła się od konserwatora 
zabytków, pani która się tym zajmuje wydzwania, przypomina żeby nam 
zgodę wystawili, ale sprawa ciągnie się strasznie. Jeżeli konserwator nam nie 
wystawi opinii na czas to nie podpiszemy na czas umowy, podpisać umowę 
musielibyśmy już w tym momencie, środki mogą przejść na przyszły roku,            
ale musi być podpisana umowa, jednakże bez zgody konserwatora podpisać 
nie możemy.  

 Radny Juliusz Twardowski zwrócił się z pytaniem czy składane były wnioski 
na dofinansowanie na wykończenie Biblioteki w Boguszynie.  
 Pani Małgorzata Pacholska Dyrektor Biblioteki informowała, że 
środków nie udało się pozyskać ponieważ Bibliotece nie udało się uzyskać 
własności działki na czas, a bez własności nie można było składać 
dokumentów. Wnioski można było składać do 25 maja, a własność pani 
Dyrektor otrzymała dopiero w czerwcu.  

 Radny proponował, żeby złożyć wniosek na doposażenie.  
 Pani Dyrektor informowała, że i na to nie ma szans, ponieważ już 
znaczna część została zrobiona. 

 Radny Marek Mroziński wyraził zdanie, że jest to na zasadzie spychania winy 
na kogoś, „my spóźniliśmy się z wnioskiem, bo Rada nie podjęła decyzji”.  
 Pani Pacholska informowała, że to nie była kwestia decyzji Radnych,                           
a podziału działki, która zgłoszona była już w marcu w poprzednim roku. 
Wójt informował, że znaczna część tej działki była oddana w trwały zarząd, 
kwestia była podziału działki ponieważ ten trwały zarząd wchodził w tą część 
na której miała być budowa Biblioteki. Geodeta miał zlecone, aby ten podział 
wykonać, a jeżeli chodzi o te sprawy geodezyjne to wszystko musi być 
tworzone od podstaw. Jak zarząd został zdjęty, to wtedy wszystko było 
załatwione, największa liczba punktów była właśnie za własność, pieniądze                
z tego nie są duże bo jest to 11 milionów na całą Polskę, z czego ¼ wziął 
powiat jarociński.  

 W związku z brakiem dalszych pytań Rada przeszła do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XLVI/264/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
11 października 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2018-2026. 
 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy, następnie 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  
 W związku z brakiem Rada przeszła do głosowania. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XLVI/265/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
11 października 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. zmieniającej uchwałę ws. Statutu Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą.  
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
 W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XLVI/266/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
11 października 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości.  
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
 W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                            
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XLVI/267/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
11 października 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 13) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 14) Wolne głosy i wnioski. 

 Przewodniczący informował, że na posiedzeniu wspólnym komisji odbyła się 
dyskusja nt. wydłużenia kursów autobusu szkolnego w miejscowości 
Komorze. Mieszkańcy wnioskowali, aby autobus zatrzymał się przy posesji nr 
16, a następnie jechał dalej przez wieś i odebrał dzieci z dalszej części 
Komorzy, środki finansowe są w budżecie, nie potrzeba zwiększeń.                          
Pan Tomaszewski zaproponował przeprowadzenie nieformalnego głosowania 
by pani Dyrektor CUW mogła zmienić kurs autobusu.  
Za wnioskiem złożonym przez Sołtysa wsi Komorze opowiedziało się                            
7 Radnych, 0 przeciwnych, 6 wstrzymujących.  

 Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski informował, że VII kadencja 
Rady trwa do 16 listopada, w tej 4ro letniej kadencji odbyło się 46 sesji, 
prawdopodobnie tyle samo wspólnych posiedzeń komisji, dodatkowo 
dochodzą posiedzenia komisji rewizyjnej, która częściej się spotykała niż 
pozostali Radni. Do dzisiejszej sesji Rada podjęła 257 uchwał, dzisiejsze 6 daje 
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263 uchwały, w tych 46ciu sesjach było 5 nadzwyczajnych. Pan Tomaszewski 
wyraził zdanie, że tak jak już pan Wójt powiedział, była to trudna kadencja, 
gdyż wyzwań było bardzo wiele. Już na samym początku kadencji w roku 
2015 Rada stanęła przed wyzwaniem zadłużenia szpitala średzkiego, 
jednostki samorządu terytorialnego miały zaciągnąć kredyty, aby pokryć 
zadłużenie szpitala, Rada nie podjęła takiej decyzji, ale żadna jednostka nie 
poszła w tym kierunku. Przewodniczący dodał, że i tak Rada na szpital nie 
szczędziła, gdyż przeznaczono 110 tys. zł na zakup sprzętu.  
 Poza tym dużym wyzwaniem była oświata, Rada stanęła przed reformą 
oświaty i trzeba było podjąć konkretne kroki, wtedy Radni oraz pan Wójt byli 
zapewniani jak to będzie dobrze, dzisiaj okazało się że doszło do 
przekłamania, ponieważ brakuje sal lekcyjnych, pomieszczeń gospodarczych, 
stołówki, być może trzeba było powiedzieć, że będą trzy porządne, duże 
szkoły, ale Rada po zapewnieniach podjęła taką, a nie inną decyzję i teraz są 
dwie Szkoły w połowie puste, a w innych nie mogą dzieci się pomieścić.  
 Następne duże wyzwanie związane było z budową Biblioteki, podjęto 
decyzje, że będzie budowana, już stoi piękny okazały budynek, czeka na 
wyposażenie. 
 Kolejnym bardzo dużym wyzwaniem, niewątpliwie stanowiącym 
obciążenie dla budżetu,  jest podjęta decyzja związana gospodarką ściekową, 
a mianowicie budowa oczyszczalni. Dyskusje trwały dość długo, odbywały 
się spotkania z Prezesem PWiKu, na początku tego roku zapadła ostateczna 
decyzja- budujemy oczyszczalnię w Chcoczy.  
 Bez wątpienia Rada w tej kadencji nie szczędziła na bezpieczeństwo, 
realizowane były zadania, które poszerzały zakres bezpieczeństwa naszych 
mieszkańców, chodzi tutaj o OSP o zakupy samochodów, tym samym podjęto 
decyzję o rozbudowie remizy OSP w Nowym Mieście. Nasza gmina 
dofinansowała również zakup dwóch samochodów dla Policji. 
 W tym miejscu Przewodniczący dziękował koleżankom i kolegom 
Radnym za odważne decyzje, które wpłynęły na lepsze życie mieszkańców 
gminy. Pan Tomaszewski dziękował, za 4 lata dobrej współpracy, dziękował 
Sołtysom, Radnym Powiatowym (…). Dziękował również panu Wójtowi, 
wyrażając zdanie, że z jego strony uważa tą współpracę za dobrą. Nie sposób 
podziękować pani Skarbnik za współpracę, za tą dokładność w omawianych 
uchwałach, za wnikliwe odpowiedzi na pytania. Podziękowania dotyczyły 
również Dyrektorów oraz pracowników Urzędu Gminy i Radcy Prawnemu,                 
a także dyrektorowi GOKu który zawsze nam salę posiedzeń udostępniał.     
Pan Tomaszewski podziękował prasie, za stałe informowanie mieszkańców                  
o podejmowanych decyzjach Radnych. Na zakończenie Przewodniczący 
dziękował pracownicy biura  rady informując, że wydawać by się mogło                     
iż początki zawsze bywają trudne, a cztery lata temu gdy Przewodniczący był 
w Urzędzie, pracownica biura rady deklarowała, że dołoży wszelkich starań 
żeby współpraca się układała, żeby Przewodniczącemu było łatwiej 
prowadzić obrady, i tak też czyniła, za co Przewodniczący dziękował.  
 Na sam koniec poinformował, że człowiek bywa omylny i popełnia 
błędy, pewnie nie raz były popełniane przez te 4 lata, dlatego w tym miejscu 
za nie przeprosił. Życzył przy tym dużo zdrowia, sukcesów w życiu 
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osobistym i zawodowym, tym którzy kandydują w wyborach 
samorządowych powodzenia i sukcesu, żeby mieszkańcy obdarzyli Was 
zaufaniem i dali Wam mandat do sprawowania radnego gminy, powiatu czy 
na wójta. Są też tacy Radni którzy już ten mandat zdobyli czego 
Przewodniczący im gratulował. 

 Wiceprzewodnicząca Rady pani Agnieszka Król dziękowała panu 
Przewodniczącemu, za to że dzielnie z Radnymi wytrwał, dziękowała za 
przygotowanie comiesięcznych sesji, posiedzeń komisji, za kierowanie 
działaniami Rady, za nadzorowanie tymi działaniami. Radna życzyła z całego 
serca, aby przyszła Rada też funkcjonowała pod przewodnictwem pana 
Waldemara Tomaszewskiego. Przy okazji Radna dziękowała wszystkim 
Radnym za czteroletnią współpracę, gdyż świadomie zrezygnowała z prac                  
w radzie naszej gminy, udało się przy wsparciu rady zrealizować wszystkie 
zamierzenia które ustaliła na początku kadencji ze swoimi wyborcami. Radna 
serdecznie gratulowała tej 6tce Radnych którzy już otrzymali mandat, którzy 
być może są tacy dobrzy, że nikt nie chce z nimi startować bądź ludziom już 
się po prostu nie chce. Radna przytoczyła słowa, że: praca społeczna jest 
bardzo trudna, ale ktoś to musi robić.   

 Następnie Przewodniczący wraz z Panem Wójtem złożyli podziękowania dla 
Radnych.   
 

1. Borkowski Artur  
2. Janicki Julian  
3. Kędziora Zofia  
4. Król Agnieszka  
5. Miśkiewicz Wiesława 
6. Mroziński Marek 
7. Nyczke Jacek 
8. Paszek Mariusz 
9. Pawelczyk Wincenty 
10. Ratajczak Mirosław 
11. Stawicki Jarosław 
12. Szczepaniak Izabela 
13. Juliusz Twardowski 
14. Zacharyasz Leszek 
15. Tomaszewski Waldemar 

 
 
 
 
Ad 15) Zamknięcie sesji.  
      O godzinie 1900 Przewodniczący zamknął XLVI Sesję Rady Gminy. 
  
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak      /-/ Waldemar Tomaszewski 


